












































Prihodnost
oblikujete sa m i.

I  Darilo v januarju!

ISDN & SiOL

http://www.telekom.si
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Zaradi povečane poslovne dejavnosti so Vaše telefonske linije p reo b rem en 
jene, uspeh Vašega dela pa je v veliki m eri odvisen od  hitrega komuniciranja 
prek računalnikov, telefaksov in telefonov. Z ato  Vašemu podjetju predlaga
m o sodobno tehnološko rešitev  vseh telekomunikacijskih zadreg s kombi
nirano uporabo IS D N  in S iO L  s toritev. Povečali b oste  učinkovitost, pri
hranili čas in denar. Telekom  Slovenije je v Sloveniji edini ponudnik om režja 
in storitev  ISD N , ki om ogočajo prenos govora, podatkov, slik in videa. 
T e le k o m  S lo v e n ije  je vodilni kom ercialni ponudnik in terneta  v Sloveniji z 
om režjem  SiO L , ki ima največjo zmogljivost m ednarodnih in domačih 
povezav. In form acije  n a  b rezp la čn i te le fo n sk i štev ilk i 0 8 0  80  80.

Z rentnim varčevanjem
je vaša prihodnost lahko prijetna in bogata. V naši 
banki vam ponujamo rentna varčevanja za dobo od 
treh do trideset let, obročno ali z enkratnim pologom, 
v tolarjih ali v tuji valuti. Tudi izplačilo privarčevanega 
denarja je lahko obročno ( povečate si pokojnino) ali v 
enkratnem znesku. Možnosti je  veliko, čimprej se 
oglasite pri nas, saj boste v januaiju za vsako sklenjeno 
rentno varčevanje prejeli tudi promocijsko darilo. 
Informacije so vam na voljo v ekspozituri Brežice, 
Cesta prvih borcev 6, tel.: 0608 66 759 in v agenciji 
Krško, Cesta krških žrtev 135b, tel.: 0608 22 877. 
http://www.nkbm.si

" ^ .N o v a  KBM
Vaš denar. Vaša banka.

Dolenjska borznoposredniška družba 
O  lavni trg  lO  

3 0 0 0  N ovo m esto

sprejema
n a r o č il a  z a  p r o d a jo  a li n a k u p  v r e d n o s t n ih  p a pir je v

(TUDI DELNICE, PRIDOBLJENE S CERTIFIKATOM) 

v prostorih na Glavnem trgu 10 v Novem mestu (pri frančiškanski cerkvi) 
in na izbranih enotah DOLENJSKE BANKE, d.d.

Pokličite naše borzne posrednike! Tel.: 068/372-710,371-82-21
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V  322-765
vam poleg pijače nudi tudi 

več vrst pizz, hamburgerje, 
cheeseburgerje, sardele, 

lignje, pomfrit...
Hrano vam pripeljemo 

tudi na dom ali v službo.

�������������!���� ������� ���������!
in se  prepričajte, da vse  

najboljše za pizzo dobite pri
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iz N ovega mesta!

Če želite vsak če trtek  v letu prejeti vsebinsko bogat in oglasno odmeven časopis, ki 
ga bere blizu sto tisoč ljudi, izpolnite naročilnico in jo  pošljite na naslov: 
D olenjski list, 8000 Novo m esto , G lavni trg 24, p .p .212.
Za vse drugo bom o poskrbeli mi, vi pa pazite, da si ne bo ob četrtk ih  sosed iz vašega 
Poštnega nabiralnika pred vami “izposodil” vašega D olenjskega lista.

t e -  -------------------------------------------------------------— ---------------- ------------------------- — —  --------------------------------------------------------------H

Naročilnica za DOLENJSKI LIST
N to naročiln ico  naročam  D O LEN JSK I LIST za:

'me in priimek:____________________________________________________ Upokojenec: da ni

Naslov (k ra j, u lica, h išn a  š te v ilk a ) :___________________________________________________________ ___________

Pošta:

Naročnik izjavlja, da naročilo res velja zanj, dokler naročnine ne bo pisno odpovedal, sicer pa bo 
Naročnino plačevtfl osebno ali s položnico, ki mu jo  bo poslal Dolenjski list.
Naročnik bo časopis začel prejemati od prve številke dalje v mesecu: 1999

K raj: D atum : Podpis:
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Avto, ki vam zleze pod kožo r  x

CITROEI

.a če  bi jaz, ki te  tako noro ljubim, še  tvoji psički kupil saxoja, 
a bi se  ti potem končno pustila kam zapeljati?...

rihranek 8 5 .0 0 0  SIT in v eč , ze lo  ugodni V
reditni pogoji brez pologa na 3 in 5 le t

U N I V 0 X
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RADIO MAX
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Rožna ulica 39, Kočevje 
tel./fax 061/855-666

R A D I O  f  B R E Ž I C E
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Dr. Janez

Kadar zboli otrok, so starši 
zelo prizadeti in bi zanj naredili 
vse na svetu, da bi bil spet zdrav. 
Zato včasih od zdravnikov priča
kujejo tudi čudeže. In čeprav je  
delo z  najm lajšim i lahko zelo 
prijetno, je  po  drugi strani težko, 
kajti mali pacienti še ne morejo 
ali ne znajo povedati, kaj jih  boli 
ali teži. Kljub temu da je  včasih 
težko, še posebej takrat, kadar je  
treba staršem povedati, da otroku 
niso mogli pomagati in je  umrl, 
je  dr. Janez Dolenšek, specialist 
pediater z  otroškega oddelka  
Splošne bolnišnice Novo mesto, 
prepričan, da se je  odločil za 
pravi poklic.

V novomeški bolnišnici se je  
zaposlil pred sedmimi leti, takoj 
po  zelo uspešno končanem u  
študiju. Dr. Janez Dolenšek je  
dom a iz D olenjih L akn ic  pri 
Mokronogu in izhaja iz številne 
kmečke družine s petim i otroki, 
sedaj pa z družino živi v Novem  
mestu. Vseh pet D olenškovih  
otrok je  doštudiralo in Janez  
pravi, da so se na kmetiji naučili 
delovnih navad, ki so jim  kasne
je koristile pri študiju, poleg tega 
so bili zato tudi samostojnejši. 
Pred študijem je Janez nihal med 
veterino in medicino, na koncu 
se je odločil za medicino in se po  
končanem  štud iju  zaposlil v 
novomeški bolnišnici in opravil 
specializacijo iz pediatrije. Ob
enem se je  skupaj s kolegom dr. 
Davidom Neubauerjem iz Pedia
trične klinike v L jubljani lotil

obsežne eno leto trajajoče študije 
o dejavnikih tveganja za nasta
nek nenadne nepričakovane sm 
rti dojenčkov pri nas oz. t.i. “smr
ti v posteljici".

S  to raziskavo, ki je  bila prva 
te vrste pri nas, sta se vključila v 
evropsko študijo in prišla do za
nimivih izsledkov. Raziskava je  
potekala leta 1995; tedaj se je v 
Sloveniji rodilo 18.800 otrok, 
umrlo pa jih je  105, starih do 1 
leto. Od tega jih  je  11 primerov 
nenadne, nepričakovane smrti 
dojenčka. To pom eni, da niso 
našli vzroka za smrt in da so tako 
rekoč zdravi dojenčki med spa
njem za vedno zaspali. Te pri
mere sta posebej analizirala. “Iz
sledki so pokazali, da je tveganje 
za nenadno in nepričakovano 
smrt dojenčka desetkrat večje, če 
dojenček spi na trebuhu, kot pa  
če spi na hrbtu ali na boku. Na 
nenadno in nepričakovano smrt 
dojenčka pa vplivajo tudi drugi 
dejavniki, npr. pregretost, manjša 
odpornost nedojenega otroka in 
spanje pri starših v postelji,” je  
povedal dr. Dolenšek. Šele izsled
ki študije so slovenskim zdravni
kom  pokazali, da je  kar 10 odst. 
od vseh umrlih dojenčkov v Slo
veniji umiralo nenadno in nepri
čakovano. Na podlagi teh izsled
kov - izšla je  tudi posebna zložen
ka o tem  - kako  lahko starši 
zmanjšajo možnost, da njihov 
otrok nepričakovano umre, je  v 
enem letu uspelo zmanjšati števi
lo teh smrti kar za polovico, kar 
je  velik uspeh.

Slovenske podatke so združili 
z nad 700primeri nenadne smrti 
dojenčkov v Evropi. “To je  bila 
ena največjih študij na svetu, v 
kateri je  m ed 12 državami sode
lovala tudi Slovenija in katere 
namen je bil ugotoviti dejavnike, 
ki vplivajo na nastanek teh smr
ti, ” pove dr. Dolenšek. Izsledke 
raziskave je  predstavil tudi na 
srečanju zdravniškega društva v 
Novem mestu pa na mednarod
nem kongresu urgentne medicine 
v Portorožu in na vseslovenskem 
pediatričnem kongresu. Konec 
minulega leta jeza  raziskavo pre
je l tudi raziskovalno nagrado 
novomeške občine.

Dr. Janez Dolenšek trenutno 
končuje m agistrski študij. Je 
mlad in perspektiven zdravnik, ki 
ga zanima raziskovalno delo in 
ki želi odgovoriti na nekatera  
nepojasnjena vprašanja in s tem 
prispevati k  še boljšemu zdravju 
naših otrok. JOŽICA DORN1Ž

V novo leto z deklicama Marijo in Živo
V novomeški porodnišnici se je  lani rodilo 1129, v brežiški pa 360 otrok, v obeh več deklic

NOVO MESTO - V novomeški 
porodnišnici se je lani rodilo več 
otrok kot predlani, ko je prvič po 
več letih padanja rojstev njihovo 
število začelo naraščati: takrat so 
zabeležili 1038 porodov, lani pa 
kar 1117. Dvanajstkrat so se rodili 
dvojčki, sicer pa je na svet prive- 
kalo precej več deklic, skupaj 589, 
in le 540 fantkov. Pri porodih so 
vse pogosteje zraven tudi očetje, 
lani je  svojim ženam stalo ob stra
ni kar 255 mož.

Zadnji otrok , ki se je  rodil v 
novom eški porodnišn ici v lan 
skem letu, je  bila deklica, ki jo  je 
na Silvestrovo popoldan  rodila 
Jožica Šavor. Z  rojstvom deklice 
pa seje začelo tudi novo leto 1999. 
Malo Marijo je 1.januarja ob 9.15 
rod ila  34-letna V ilm a M urn iz 
Korit pri Dobrniču. To je Vilmin 
četrti otrok, doma ima že 13-let- 
nega Andreja, 11-letno Brigito in 
9-letnega M arka. “Č eprav sem 
imela rok 1. januarja, nisem priča
kovala, da bom v letošnjem letu 
rodila prva,” je povedala Vilma. 
Mož Marko jo je  v porodnišnico 
pripeljal ob pol šestih zjutraj, četrt 
čez devet pa je že privekala na svet 
M arija, težka 3,8 kilogram a in 
dolga 51 centim etrov. Murnovi 
im ajo dom a kmetijo, zato bodo 
Vilmi sedaj še kako odlegli njeni 
starejši otroci, ki že pridno poma
gajo pri kmečkih opravilih. “Sta
rejši niso bili scrkljani, ker so se 
rodili eden za drugim, poleg njih 
pa je bilo potrebno opraviti še vse 
delo na kmetiji, mislim, da se bo 
Mariji lepše godilo,” je povedala 
Vilma. Potem ko so se novembra 
vselili v novo hišo in se jim je na 
novega leta dan rodila še Marija, 
si Vilma želi le, da bi bili v novem 
letu vsi v družini zdravi in da bi jim 
km etija tudi naprej om ogočala 
preživetje.

Mariji sta na svet pomagala dr. 
Aleš Pišek in babica Verida Šaba- 
novič, v dežurni ekipi pa sta bili še 
višji medicinski sestri Nataša Kirn 
in Suzana Mirt. V novi novomeški 
porodnišnici, v kateri delajo leto 
in pol, so se za  vse izboljšale  
razm ere. Po vseh kazalcih sodi 
novom eška po ro d n išn ica  m ed 
boljše porodnišnice v Sloveniji.

Pred kratkim pa so se resno lo
tili tudi projekta, s pomočjo kate
rega bi radi pridobili naziv “novo
rojenčku prijazna porodnišnica”, 
ki ga že imata ljubljanska in celj
ska porodnišnica, podeljuje pa ga 
U nicef. Z a to  dajejo  zelo velik 
p o u d a re k  d o jen ju , nosečn ice  
poučujejo o načinu in prednostih

Halo, tukaj je bralec Dolenjca!
Slovenska vojska je krajanom Goriške vasi konec decembra voščila vesele velikonočne 

praznike in srečno novo leto - Zakaj so nekateri dobili slabše plačano grozdje

Zadnji teden pred novim letom 
je Dolenjski list izšel dan poprej, 
zaradi tega pa smo prestavili tudi 
dežurstvo, vendar so nas nekateri 
bralci kljub temu poklicali. Bivšo 
delavko Beti iz Gradca je zmotila 
čestitka  pod je tja  Beti, ki jo  je 
slišala na studiu D. “Čestitali so 
vsem zaposlenim, poslovnim part
nerjem in kupcem, pozabili pa so 
na nas - upokojence, ki smo pod
jetje gradili in v njem delali toli
ko let,” je užaljeno povedala.

Novomeščan, ki je  bil za božič
ne praznike na obisku pri sorod* 
nikih v Goriški vasi pri Mirni Peči, 
je  bil zelo presenečen, ko so mu 
pokazali čestitko, ki jim jo je po
slala Slovenska vojska iz novome
ške vojašnice. V njej jim voščijo

Halo, tukaj 
DOLENJSKI LIST!

Novinarji Dolenjskega lista 
si želimo še več sodelovanja z 
bralci. Vemo, da je  težko p i
sati, zato pa je  lažje telefonira
ti. Če vas kaj žuli, če bi radi kaj 
spremenili, morda koga p o 
hvalili, ali pa le opozorili na 
zanimiv dogodek iz domačih 
krajev -  pokličite nas! Prisluh
nili vam bomo, zapisali, mor
da dali kakšen nasvet in po  
možnosti poiskali odgovor na 
vaše vprašanje. Na telefonski 
številki (0 6 8 )3 2 3 -6 0 6  vas 
čakamo vsak četrtek med 18. 
in 19. uro. Dežurni novinar 
vam ho pozorno prisluhnil.

vesele velikonočne praznike in 
srečno novo leto ter se jim zahva- 
lju je jo  za sod e lo v an je  na vaji 
“CAE 98”. Čestitko s takšno vse
bino pa so dobili tudi ostali v vasi, 
ki so sodelovali v Natovi vaji.

Bralec iz Metlike že več kot 10 
let prodaja grozdje metliški kme
tijski zadrugi. Lani v jesen i je  
prodal 2 tisoč kilogramov grozd
ja , od tega mu 360 kilogram ov 
niso plačali, in sicer z obrazložit
vijo, da za kazen, ker ga prejšnje 
leto ni nič oddal. Metličan je bil 
tako dvakrat p rizadet; predlani 
mu je skoraj ves pridelek uničila 
toča, ostalo mu je le nekaj grozd
ja za doma, lani pa mu je zadruga 
za kazen odbila denar pri lanskem 
pridelku. Poleg tega je Metličan 
potožil, da so grozdje odkupovali 
po 40 odst. nižji odkupni ceni kot 
pretekla leta. D irektor Kmetijske 
zadruge Metlika Ivan Kure je po
vedal, da so le ta  1996 odkupili 
samo 10 vagonov belega grozdja 
in zaradi pom anjkan ja  grozdja 
tudi izgubili tržišče, medtem ko so 
lani v jeseni odkupili kar 40 vago
nov belega grozdja. In ker je bila 
v celi Sloveniji ponudba belih vin 
zelo velika, so belo grozdje težje 
p ro d a li. C ene vina so se zato  
znižale za 20 do 30 odst. “Čeprav 
tolikšnih količin grozdja nismo 
potrebovali, smo odkupili vse. In 
zato, da ne bi bili prizadeti tisti 
vinogradniki, ki grozdje oddajajo 
s ta ln o , sm o javno  ob jav ili, da 
bomo tistim, ki leta 1996 niso od
dali grozdja, za to grozdje plačali 
manj,” je povedal direktor Kure.

Stane Čerar iz Belokranjske 
ulice v Novem mestu pa se že dol

dojerija že v materinski šoli, m ate
ram pomagajo dojiti takoj po po
rodu, tiste m atere, ki morajo biti 
z a ra d i zd rav stv en ih  raz logov  
ločene od svojega novorojenca, pa 
poučijo , kako zad rža ti m leko. 
Novorojenčkom dajejo le m ateri
no mleko, drugo hrano oz. tekoči
no pa le v izjemnih prim erih  iz 
zd ravstven ih  razlogov, po tem  
uvajajo tudi bivanje otrok skupaj 
z m ateram i vseh 24 ur na dan in 
spodbujajo dojenje po željah no
vorojenca, dojenim otrokom  ne 
dajejo dud, spodbujajo pa tudi 
nastanek skupin izven porodniš
nice, ki z nasveti materam  po od
pustu iz porodnišnice pomagajo 
pri dojenju. Že več let vodi njiho
vo materinsko šolo zelo prizadev
na babica M etka Kovačič, ki v 
novomeški porodnišnici dela že 
okrog 20 let. Metka Kovačič se je 
uvrstila tudi v akcijo za “naj” slo
vensko babico, ki jo  vodi revija 
Naš malček. Akcija se bo zaklju
čila 20. januarja , po neuradnih  
podatkih pa je Metka med prvimi 
“naj” babicami v Sloveniji.

J. D.
B REŽIC E - V brežiški porod

nišnici se je 2. januarja  ob 1.15 
zjutraj rodila Živa in ta  punčka je 
bila prvi otrok, ki je  v tukajšnji 
porodnišnici privekal na dan v 
letu 1999. Nataša Šterban Bezjak, 
n jena m am ica, je  v družinskem  
avtom obilu, ki ga je vozil njen 
mož Uroš, prispela v bolnišnico 
okrog 23. ure 1. jan u arja  in po 
tistem je šlo seveda vse zelo hitro. 
Živa seje namreč nekako napove
dovala že pred prihodom v bolniš
nico, že na Silvestrovo, ki gaje Na
taša praznovala doma v postelji.

Živin vstop v brežiško zgodnje 
ju tro  je  poleg srečne mamice po
zdravila dežurna ekipa: dr. Zden
ka Stričevič, babica Hamida Šeho-

• DARILO DOLENJSKEGA LI
STA - Uredništvo DL čestita obe
ma družinama, novorojenki Ma
riji in Živi pa želimo vso srečo v 
življenju. Kot prvorojenki v letu 
1999 v novomeški in brežiški po
rodnišnici bosta Marija in Živa 
prejeli kot darilo našega časopisa 
hranilni knjižici z začetnima vlo
gama po 50.000 tolarjev.

vič in sestra Slavica Barbič. Poleg 
je  bil tud i Živin oče U roš. Od 
mnogih podrobnosti, ki sprem 
ljajo rojstva, velja omeniti, kar je 
posebno in običajno širše zanimi
vo, in sicer, da je bila Živa ob 
rojstvu težka 2,5 kg in velika 47

go časa sprašuje, kdaj bo prišla na 
vrsto gradnja prepotrebnega ploč
nika v Gotni vasi. “Ko je bila leta 
1958 zgrajena magistralka, so po- 
širili in asfaltirali tudi cesto od 
Žabje vasi proti Gorjancem. Ta
krat niso zgradili pločnika, saj je 
bilo zelo m alo p rom eta , po 40 
letih pa je več kot nujno potreben, 
mimo vozijo težki tovornjaki pa 
avtobusi in osebni avtom obili, 
tako da ni trenutka, ko bi bila ce
sta prosta,” pravi Stane. M ercator 
je nedolgo tega odprl tudi prenov
ljeno trgovino, ki jo  obiskujejo 
bližnji prebivalci, in med pešci so 
predsem starejši in otroci. Na tem 
delu  ceste  večkra t z radarjem  
stojijo tudi policisti, za kar Stane 
meni, da je  prav, še bolje pa bi 
bilo, ko bi sporočilo o tem nevar
nem odseku in o nuji, da se zgra
di pločnik, prenesli naprej na kra
jevno skupnost, občino in državo, 
saj je  to državna cesta.

J. D.

Po volitvah
O bljubljali so nam  nebesa, 
če bom o ravno nje volili.
Plotove, hleve in drevesa 
s podobam i so okrasili, 
volivcem peli na ušesa, 
a srca hladna so pustili.
M ožje dvom ljivega slovesa  
volitve gladko so zgubili.
Je upati, da vsaj do  kresa 
plakate bodo odstran ili?
M orda b i rad i kar z drevesa, 
za plotom  skriti, nas vodili.

JA N E Z JEŠTOVSK1

NENAČRTOVANO
EKSPERIMENTIRANJE

SEVNICA - Miha G., štu
dent fakultete za kemijo v 
Ljubljani, ima v kleti domače 
hiše v Sevnici priročen kemijski 
laboratorij, v katerem v pro
stem času opravlja poskuse. V 
laboratoriju je bil tudi 3. janu
arja zvečer ih v lončeni posodi 
mešal neko kemično snov. Pri 
dodajanju neznane snovi je 
nenadoma prišlo do močne 
eksplozije, zaradi katere sta sc 
lončena posoda in paličica za 
mešanje razleteli na koščke. 
Drobci stekla, lončene posode 
in ostale snovi so se zaradi eks
plozije razleteli na vse strani, 
del drobcev pa je študentu pri
letel v obraz, oči, prsi in roke. 
Starši so ga takoj odpeljali v 
zdravstveni dom v Sevnico, kjer 
so mu nudili prvo pomoč, nato 
pa so ga z resilcem odpeljali v 
novomeško bolnišnico, kjer je 
ostal na zdravljenju.

cm. Včasih kdo vpraša še po letih 
in kaj o družini: Nataša 30 in Uroš 
32, Živa je prvi njun otrok.

Ko to berete, je Živa najbrž tik 
pred tem, d a jo  odpeljejo iz bolni
ce na njen dom na Senovo. Tam 
im ata n jena  starša  pod je tje  za 
g o jen je  gob, tak o  da N a taša , 
inženir kemijske tehnologije, dela 
tam. Živa doslej seveda še ni vide
la, kako je  dom a, zato  so jo  po 
rojstvu nem udom a prišli obiskat 
vsi bližnji sorodniki.

V brežiški porodnišnici sta se v 
novo leto  rodili za Živo še dve 
deklici. V tej porodnišnici se je  
lani rodilo 174 deklic in 186 deč
kov; pri čem er so v sedm ih p ri

m erih  m am ice povile dvojčke. 
Polovica novorojencev, ki so pri- 
vekali na svet v brežiški porodniš
nici, je bila iz brežiške občine, tem 
sledijo po številu krški in sevniški. 
N ekaj žensk, ki so v le tu  1998 
rodile v Brežicah, je  iz Hrvaške.

Po besedah tamkajšnjega oseb
ja si brežiška porodnišnica priza
deva biti dojenčku prijazna bol
nišnica. Spodbuja dojenje, zato 
imajo m atere podnevi dojenčke 
pri sebi. D obrega dela kajpak ni 
brez ustreznih aparatur in od teh 
je porodnišnica v preteklem  letu 
dobila kardiotokograf, aparat za 
nadzor ploda pred porodom.

L. M.

v

MARIJA - Za mamico Vilmo Murn iz Korit pri Dobrniču je Marija četrti 
otrok, ki pa jo  doma že nestrpno pričakujejo bratca in sestrica. (Foto: J. D.)

ŽIVA - Nataša Šterban Bezjak je  v brežiški porodnišnici rodila prva v 
letošnjem letu, in sicer svojo prv orojenko Živo. (Foto: M. L .)

Danes seje že vse zmešalo
Tako pravi Jože Jaklič iz belokranjskih Gribelj, ko primerja 

svoje zapiske o pomembnih dogodkih

G RIBLJE - Jože Jaklič iz G ri
belj se spominja, da si je njegova 
mama že pred 65 leti, ko je bil on 
še droben fantič, vsak dan nekaj 
zapisovala v zvezek. Ni mu hotela 
povedati, kaj piše. Ko pa je nekoč 
ni b ilo  do m a , je  le pokukal v 
zvezek. In imel je kaj prebrati.

Jožetova mati si je  namreč vsak 
dan zapisala, kaj so tisti dan dela
li, kakšno je  bilo vrem e te r po 
membnejše dogodke. Pri mami je 
Jaklič dobil idejo, da si je  tudi on 
začel leta 1950, ko se je poročil, 
vsak večer zapisovati pomembnej
še dogodke v iztekajočem se dne
vu, kolikšne izdatke je imel, vre
me, tem peraturo. Skratka vse, kar

DVA KONJIČKA - Jože Jaklič si že skoraj pol stoletja v koledarje vztrajno 
zapisuje dogodke, ki so pomembni bodisi zanj, za njegovo domačijo ali 
vas. Ob tem nikoli ne pozabi niti na vreme. Na mizi ob njem stojijo neka
tere od skulptur, ki jih je ustvarila narava, Jože pa jih je  obvaroval pred 
propadanjem. (Foto: M. B.-J.)

je bilo zanimivega. Jaklič tako že 
skoraj pol stoletja piše nekakšno 
družinsko in vaško kroniko. Pravi 
sicer, da danes njegovi zapiski 
n iso  več tak o  p o d ro b n i ko t v 
začetku, a kljub temu dajejo, ko 
prelistava koledarje, zanimiv pre
gled dogajan j. “Tudi sam sem 
večkrat prim erjal vrem e na isti 
dan v različnih letih. Pred deset
letji sem na osnovi zbranih podat
kov lahko s precejšnjo gotovostjo 
napovedal vreme. Danes to ni več 
mogoče. Vse se je zmešalo. Celo 
letni časi niso več tako izraziti, kot 
so bili nekdaj, najbrž pa na to pre
cej vpliva onesnaženost ozračja,” 
sklepa iz svojih opazovanj Jaklič.

Kljub temu da so podatki, ki jih 
je  zbral, zelo zanimivi, Jože ne 
želi, da bi prišli v javnost. “Vnuki
nja Lara pa si je pri meni že izgo
vorila pravico, da bo prevzela 
zapiske in jih hranila. Prav je, da 
se ohranijo. Morda bo čez deset
letja komu le prišel prav kakšen 
podatek,” pravi Jaklič.

Poleg zapisovanja pomembnej
ših dogodkov ima Jaklič še enega 
konjička: v enem  od prostorov 
gospodarskega poslopja si ureja 
muzej. Zgolj zase in v svoje vese
lje, pravi. V njem so izdelki, ki jih 
je sam naredil, na primer kolovrat 
in kolo za voz. Dobro pa zna iz
koristiti tudi muhasto naravo, ki je 
najboljša umetnica. S sprehodov 
p rinaša domov dele korenin in 
drevesnih debel, da jih očisti in 
zaščiti. Tako ima že veliko zbirko 
delov dreves, ki z malo domišljije 
pričarajo podobe divjega petelina, 
medveda, pošasti in še česa.

M. BEZEK-JAKŠE


